
Protokół nr 58/23 

z posiedzenia Komisji 

Edukacji, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Rekreacji 

z dnia 23 sierpnia 2023 roku 

Komisja obradowała w składzie: 

1. Zofia Krzemińska - Przewodnicząca Komisji, 
2. Andrzej Chatłas 
3. Jarosław Tadych, (nieobecny) 
4. Danuta Zalewska, 
5. Katarzyna Kolasa, 
6. Ireneusz Balcer, 

Pozostali zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1). 

Przewodnicząca Komisji, Zofia Krzemińska otworzyła posiedzenie o godzinie 11.00. 

Na początek powitała członków Komisji, a także zaproszonych gości. Następnie 

zaprezentowała porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego 2023/2024. 

2. Stan sanitarny powiatowych placówek oświatowych w 2023 r. 

3. Ostateczna informacja o naborze uczniów do szkół wg aneksu nr 1 do 

arkusza organizacyjnego na rok 2023/2024. 

4. Opiniowanie projektów uchwał na sesję. 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Na początek o głos poprosił Wicestarosta, który w sposób szczegółowy przedstawił 

sprawy dotyczące inwestycji, na które powiat pozyskał lub zamierza pozyskać środki 

finansowe. Główne źródła finansowania to Rządowy Fundusz Polski Ład, środki z 
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funduszu Lasów Państwowych, a także wkłady poszczególnych samorządów gmin. 

Wicestarosta zaznaczył, że aby zrealizować wszystkie zamierzone cele, Rada Powiatu 

będzie musiała wykazać się odwagą, roztropnością i bezpiecznymi decyzjami. 

Wszystkie te inwestycje opiewać będą na kwotę 56.000.000 zł, z czego powiat musi 

zapłacić 6,25% tej sumy. Dofinansowania są różne, bo wynoszą 80%, 75%, czy 98%, 

jak w przypadku zabytków. Jak łatwo wyliczyć powiat musi dopłacić 3.200.000 zł, 

które to pieniądze trzeba będzie gdzieś znaleźć. 

Andrzej Marach wymienił inwestycje, które powiat zamierza wykonać. Na początek 

były to drogowe zadania remontowe: 

1. droga Wałdowo - Olszewka - ważna promesa, ogłoszenie przetargu nastąpi na 

początku września, koszt 5.000.000 zł 

2. Nowy Dwór - 12.000.000 zł, inwestycja w trakcie realizacji 

3. Jerzmionki - promesa na 5.300.000 zł, inwestycja przed przetargiem 

4. droga Gronowo - Kamień Krajeński - w trakcie realizacji, koszt inwestycji 

3.300.000 zł 

5. droga na Lipkę (3 km) - w trakcie realizacji 

6. przebudowa drogi Mała Cerkwica - Dąbrówka - Duża Cerkwica - podpisanie 

umowy w najbliższy poniedziałek 

7. remont wybranych odcinków dróg publicznych kategorii powiatowej - złożony 

wniosek na kwotę 2.000.000 zł, inwestycja przypisana do drogi na Lipkę 

8. dwa odcinki dróg na tzw. gaju po 500 i 600 metrów - inwestycja finansowana z 

funduszu leśnego 

9. Jazdrowo 2,4 km - inwestycja z funduszu leśnego, dofinansowanie powiatu 

430.000 zł, całkowity koszt inwestycji 1.600.000 zł 

10. inwestycje chodnikowe - złożono 4 wnioski, pieniądze przyznane przez 

wojewodę, łączna kwota inwestycji około 1.000.000 zł. Dofinansowanie 

inwestycji wynosi 80%. 

Wykazane wymienione odcinki dróg wskazane zostały przez Zarząd Drogowy w 

Sępólnie i zatwierdzone przez Zarząd Powiatu. Dofinansowanie inwestycji wynosi 

95% a czas wykonania ustalono na lata 2024 - 2025. Zdecydowano, że prace zostaną 

przeprowadzone w trybie remontów a nie przebudowy. Daje to możliwość odnowienia 

aż 12 km dróg. Wicestarosta wymienił również długość poszczególnych 
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remontowanych odcinków drogowych: Witkowo - 1,42 km; Komierowo - 0,69 km i 

0,197 km; Lutowo - 0,81 w kierunku Lipki, Radońsk - 0,63 km; Więcbork - Lubcza 

- 1 km; Sępólno Krajeńskie - Kawie - 0,43 km; Wielowicz - 0,89 km; Wysoka 

Krajeńska - ponad 1 km; Roztoki - 1,6 km i 1,5 km; Jastrzębiec - 0,72 km; Wielowicz 

- 0,35 km ; Toninek - 0,97 km; Pęperzyn w kierunku Sitna - ponad 1 km; Jaszkowo -

ponad 1 km; Zabartowo bloki - 0,5 km. Łącznie 12,393 km. 

Po zadaniach dotyczących dróg Wicestarosta przedstawił inwestycje, które uzyskały 

dofinansowanie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Są to: 

odbudowa muru oporowego przy SOSW w Sępólnie; budowa instalacji SAP w 

CKZiU i LO w Więcborku; prace konserwatorsko-restauratorskie w DPS w 

Suchorączku, złożono również drugi wniosek na przebudowę windy w budynku; 

budowa kompleksu boisk sportowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą w CKZiU i 

LO w Więcborku; budowa urządzeń dźwigowych w budynkach użyteczności 

publicznej - budynek przy ulicy 600-lecia 9 w Więcborku i SOSW przy ulicy Hallera 

w Sępólnie Krajeńskim; budowa indywidualnych źródeł ciepła w budynkach 

użyteczności publicznej (pompy ciepła i fotowoltaika) - Domy dla Dzieci w Małej 

Cerkwicy i sala gimnastyczna w LO w Więcborku. 

Po wystąpieniu Andrzeja Maracha pytanie zadała Danuta Zalewska, która zapytała 

Wicestarostę o postęp prac związanych z planowaną budową obwodnic. Andrzej 

Marach wyjaśnił, że zrobione są już badania geologiczne. Na jesień ogłoszony 

zostanie przetarg w formule „zaprojektuj i wybuduj". 

Zofia Krzemińska odnosząc się do wymienionych przez Wicestarostę inwestycji 

zapytała o łączną kwotę jaką powiat otrzyma na planowane zadania. 

Andrzej Marach odpowiedział, że jeśli wszystko dojdzie do skutku, to powiat 

otrzyma 52.000.000 zł. Brakującą kwotę stanowić będą środki własne. Wicestarosta 

dopowiedział również, że planowana budowa windy przy ul. 600-lecia 9 w Więcborku 

stanowi jakby wstęp do poważnego zastanowieniem się nad zagospodarowaniem tego 

budynku. 

Radny Andrzej Chatłas zapytał czy planowane są jakieś podwyżki dla pracowników. 

Andrzej Marach odpowiedział, że weszły w życie nowe przepisy dot. wynagradzania 

pracowników samorządowych. W związku z powyższym około 60% pracowników 
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otrzyma podwyżkę pensji zasadniczej o 200-300 zł brutto. Chodzi o to, żeby 

wysokość pensji zasadniczej spełniała wymogi minimalnego wynagrodzenia 

określonego w tabeli. Co do reszty pracowników decyzja jeszcze nie została podjęta. 

Na chwilę obecną zmniejszona została już liczba pracowników na robotach 

publicznych, aby obniżyć koszty pracy. 

Ad.l i 2 

Lidia Sokulska-Tłok na początek omówiła remonty jakie zostały wykonane w 

placówkach oświatowych przed zbliżającym się nowym rokiem szkolnym. 

- LO w Sępólnie - odnowienie jednego gabinetu lekcyjnego przez pracowników 

szkoły; 

- CKZiU w Więcborku - remont 6 klas przez pracowników szkoły, dostosowanie 

czterech pomieszczeń w budynku przy ulicy 600-lecia 9 na dwie dodatkowe klasy, jak 

również budowa pomieszczeń sanitarnych; 

- ZSP w Sępólnie Krajeńskim - remont pracowni mechatronicznej i budowlanej, 

pozostałe remonty wykonano w ramach przeglądów okresowych; 

- LO w Więcborku - prace remontowo-malarskie klasopracowni przeprowadzone 

przez pracowników szkoły, remont biblioteki i pracowni chemicznej; 

- SOS W w Sępólnie Krajeńskim - odnowiono jedną klasopracownię, w której 

zamontowano nową instalację elektryczną, wymieniono oświetlenie, obniżono sufit, 

położono nową wykładzinę, ze środków finansowych pozyskanych ze Stowarzyszenia 

Sprawni Razem wyposażono salę świateł; 

- PPP w Sępólnie Krajeńskim - zamontowano dwa klimatyzatory - koszt 10.400 zł. 

Szczegółowe informacje zawarte są w załączniku nr 1. 

Ad.3. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) przedstawiła informację o naborze uczniów do 

szkół na rok szkolny 2023/2024. 

Do Liceum Ogólnokształcącego w Sępólnie zgłosiło się 98 osób., co stanowi 21% 

całego naboru. Planuje się utworzenie 3 oddziałów klasy pierwszej. Jeśli chodzi o 

wybierane profile, to największym zainteresowaniem cieszy się profil policyjny, 

zainteresowanie pozostałymi kierunkami rozkłada się po równo. 
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Do CKZiU w Więcborku dokumenty złożyło 150 osób, co stanowi 33% całego 

naboru. Planowane jest utworzenie 3 oddziałów technikum i 2 oddziały szkoły 

branżowej I stopnia. Odnośnie kierunków kształcenia, to w technikum największe 

zainteresowanie budzi profil informatyczny i logistyczny. 

Do Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Krajeńskim łącznie dołączyło 147 

uczniów, co stanowi 32% całego naboru do klas pierwszych. W związku z powyższym 

utworzone zostaną 3 oddziały szkoły branżowej I stopnia, 2 oddziały technikum oraz 1 

oddział liceum dla dorosłych. Jeśli chodzi o wybierane kierunki to zainteresowanie 

poszczególnymi z nich rozkłada się mniej więcej po równo a są to: budownictwo, 

mechatronika, organizacja turystyki i w mniejszym zakresie mechanik. 

Jeśli chodzi o Liceum Ogólnokształcące w Więcborku to do kontynuowania nauki w 

klasie pierwszej zgłosiło się 66 osób, co stanowi 14% łącznego naboru. Wybrane przez 

młodzież profile to: medyczny (20), matematyczno-fizyczny (16), przyrodniczy (17), 

humanistyczny (13). 

Po wystąpieniu dyrektor Lidii Sokulskiej-Tłok Przewodnicząca Zofia Krzemińska 

otworzyła dyskusję. 

Ireneusz Balcer stwierdził, iż jego zdaniem w tak licznym naborze mogły pomóc 

utworzone linie autobusowe. 

Katarzyna Kolasa zapytała czy ponadpodstawowe placówki oświatowe z terenu 

powiatu sępoleńskiego borykają się z nieobsadzonymi wakatami nauczycielskimi. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) stwierdziła, że na chwilę obecną nie ma 

większych problemów w tym temacie. 

Radna odpowiedziała, że jest tak dlatego, że sporo nauczycieli będzie pracować na 

dwóch etatach, co odbije się na ich zdrowiu. Okres wakacji będzie niewystarczający, 

żeby odpocząć po takim roku szkolnym. 

Lidia Sokulska-Tłok stwierdziła, że jeśli mówić o wakatach pedagogicznych na 

terenie całej Polsce, to problem dotyczy raczej nauczycieli przedmiotów ścisłych. 

Przewodnicząca Zofia Krzemińska zapytał o psychologów w szkołach. 

Lidia Sokulska-Tłok stwierdziła, że godziny psychologów są poukładane podobnie 

jak w ubiegłym roku. W tym temacie nie ma większych problemów. 
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Ad.4. 

Radni nie opiniowali projektów uchwał na sesję. 

Ad.5. 

W tym punkcie radna Danuta Zalewska stwierdziła, że radni powinni zająć się 

tematem DPS-u dla Dzieci i Młodzieży w Kamieniu Kraj. 

Zofia Krzemińska zauważyła, że sytuacja w tej placówce wygląda w ten sposób , że 

tak naprawdę przebywa tam tylko 14 dzieci, resztę stanowią osoby dorosłe, nawet 

ponad czterdziestoletnie. W ten sposób placówka traci pieniądze na subwencji. 

Przewodnicząca stwierdziła, że albo powinno być tam DPS dla dorosłych albo 

należałoby poczynić starania aby faktycznie przebywały tam dzieci i młodzież. 

Po zrealizowaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Zofia 

Krzemińska zakończyła posiedzenie Komisji o godzinie 12.30. 

Protokołowała: / 

Przewód; omisji 

Zofia ska 
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